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گروه سیاســی - سید مجید حســینی: حضور 
تماشاگران اســتقلال و پرسپولیس در استادیوم و تماشای 
بازی این دو تیــم از نزدیک مهمترین موضوعی بود که در 
هفته هــا اخیر اتفاق افتاد. اگرچه حضور زنان در ورزشــگاه 
مخالف های ســفت و ســختی داشــت و پیش از ریاست 
جمهوری سید ابراهیم رئیسی چنین اجازه ای داده نمی شد؛ 
اما حالا با توجه به درخواســت فیفــا، دولت فعلی بالاخره 
تسلیم شد و از سوی دیگر مخالفان هم سعی می کنند این 
موضــوع را نادیده بگیرند. این در حالی اســت که دولتی ها 
ســعی می کنند چنین عنــوان کنند که حضــور زنان در 

روزشگاه ها ربطی به فیفا ندارد! 
در دوره فراگیــری کرونا، این فشــار فیفــا برای حذف 
ممنوعیت حضور زنان در ورزشــگاه های فوتبال با توجه به 
برگزاری مســابقات بدون حضور تماشاچی بی اثر شده بود 
اما پس از آن مسئولان تصمیم گیرنده امر نتوانستند از زیر 
این موضوع شانه خالی کنند؛ و این در حالی بود که به نظر 
می رسد مخالفت بعضی از علما با این موضوع مشکل اصلی 
دولت باشد. یکی از اصلی ترین مخالفان این موضوع ایت الله 
علم الهدی امام جمعه مشــهد و پدر همسر ابراهیم رئیسی 
اســت. او در ســال 1396 و بعد از حضور زنان در ورزشگاه 
برای تماشــای مســابقات والیبال  علم الهدی در اعتراض 
شدیدی نسبت به مسئولان وزارت ورزش و برگزار کنندگان 
مسابقات والیبال اظهار داشت: اینکه یه عده دخترو پسر دور 
هم جمع شوند و بهانه تماشای مسابقه والیبال هیجان کاذب 
نشان بدهند و دست و سوت بزنند این ابتذال است. مخالف 
در این زمینه البته به این یک مورد محدود نبود و هر گونه 
حضور بانوان در ورزشگاه ها بخصوص ورزشگاه مشهد ار در 

بر می گرفت. 
اوایل آبان ســال گذشــته رســانه های مختلف از قول 
دبیرکل فدراســیون فوتبال خبــر دادند در صورت تصویب 
مجلس برای همیشه ورود زنان به ورزشگاه ها آزاد می شود.  
این رسانه ها به نقل از حسن کامرانی فر دبیرکل فدراسیون 
فوتبال نوشــتند: »طرح ورود زنان به ورزشــگاه به مجلس 
ارائه شده که با تصویب این طرح حضور زنان در ورزشگاه ها 
آزاد می شود.« پس از انتشــار این خبرها رسانه ها و فضای 
مجــازی روی دو نکته تاکید داشــتند: یکی اینکه اساســاً 
مفاد این طرح چیســت و آیا مجلس اصلا اجازه می یابد به 
این موضوع وارد شــد و سپس شــورای نگهبان به آن رأی 
می دهد یا نه. ثانیا آیت الله علم الهدی امام جمعه مشــهد 
که این روزها تعریف های عجیب و غریب از دولت دامادش 

می کند، جطور با این موضوع روبرو خواهد شد؟ شاید همین 
توجه رسانه ها باعث شد که یک روز پس از اعلام خبر دوم، 
دبیرکل فدراســیون فوتبال توضیح داد که خبر »ارائه طرح 

ورود زنان به ورزشگاه ها به مجلس« صحت ندارد.
با این حال در آذرماه ســال قبل انســیه خزعلی معاون 
رئیس جمهــور در امور زنان و خانواده ضمن اعلام حمایت 
خود از حضور تماشــاگران »زن« در بازی با عراق گفت که 
زنان برای تماشــای این بازی در ورزشــگاه حضور خواهند 
داشت. وی همچنین روز ششم شهریور اعلام کرد که حضور 
زنان در روزشگاه ربطی به فیفا ندارد و تصمیم وزارت ورزش 
است!  این موضوع همچنین برای اهالی سیاست هم موضوع 
مهمی اســت و طی هفته های اخیر واکنش های بســیاری 

نسبت به این موضوع مشاهده شده است. 
روز گذشته یک عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه کاملًا موافق حضور بانوان 
در ورزشگاه ها هستم و به نظرم با آغاز این حضور کار بسیار 
درستی انجام شد، گفت: قول می دهیم که حتی کمترین بد 
اخلاقی هایی که در گذشته در ورزشگاه ها وجود داشت، در 

جامعه زنان تماشاگر نباشد.
هاجر چنارانی با اشــاره به حضور بانوان تماشــاچی در 
ورزشگاه در جریان برگزاری مسابقات لیگ برتر فوتبال اظهار 
کرد: در هفته های گذشــته مشاهده کردیم که در شرایطی 

عادی و فضایی مناســب بانوان وارد ورزشــگاه ها شــدند و 
مشکل و حاشیه ای نیز ایجاد نشد.

وی بــا بیان اینکــه »کامــلًا موافق حضــور بانوان در 
ورزشگاه ها هســتم و به نظرم با آغاز این حضور کار بسیار 
درستی انجام شد«، بیان کرد: ان شاءالله این حضور در سایر 
مسابقات نیز ادامه داشته باشد؛ چراکه در جامعه زنان عده ای 
مطالبه دارند تا فرصت حضور در ورزشگاه ها و تماشای زنده 

مسابقات ورزشی برای شان فراهم شود.
این نماینده مجلس تاکید کرد: مسئولان و مردم ایمان 
داشته باشند که جامعه زنان بیشتر از آنچه که خیلی ها فکر 
می کنند و حتی بیشتر از مردان جهت جلوگیری از هرگونه 
بد اخلاقی و بد رفتاری هایی که متاسفانه در گذشته در میان 
تماشگران مرد مشاهده می شد،  مراقبت می کنند و من قول 
می دهم که حتی کمتریــن آن بد اخلاقی ها نیز در جامعه 

زنان ]تماشاگر[ نباشد.
چنارانی افزود: با آنچه که در مسابقات اخیر فوتبال که با 
حضور تماشاگران زن اتفاق افتاد، مسئولان ایمان پیدا کردند 
که با حضور زنان هیچ اتفاق خاصی در ورزشگاه ها نمی افتد؛ 
در همین زمینه نیز از کسانی که زیرساخت های لازم جهت 

حضور زنان را فراهم کردند، ممنون و متشکریم.
این عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس همچنین 
دربــاره تاثیــر حضور زنان در ورزشــگاه ها بــر فضای این 

محیط ها گفت: به نظر من مســابقات اخیری که بانوان به 
عنوان در تماشاگر حضور داشتند، با آرامش بیشتر و حواشی 
کمتری برگزار شد؛ فکر می کنم که حضور زنان در ورزشگاه 
باعث می شــود حجاب و عفت بیشــتر رعایت و حفظ و از 
پرخاش گری هایی که در گذشته شاهد بودیم، کاسته شود؛ 
حتی ممکن است حضور بانوان موجب از بین رفتن فضاهای 
نامناســبی که پیشــتر در ورزشگاه ها شــاهد بودیم، شود. 
اگر این مســیر ادامه پیدا کند، قطعاً جامعه ورزشی نیز به 

رضایت مندی خوبی می رسند.
اما  رئیس فراکســیون ورزش و جوانان مجلس با تاکید 
بر اینکه در برخی از ورزشــگاه ها شرایط حتی برای حضور 
آقایان نیز فراهم نیســت، معتقد است که حضور بانوان در 
ورزشگاه ها زمانی ارزشمند است که زیرساخت های لازم در 

این خصوص فراهم باشد.
محمدمهدی فروردین در گفت وگو با ایســنا با اشاره به 
حضور بانوان تماشــاچی در ورزشــگاه در جریان برگزاری 
مسابقات لیگ برتر فوتبال گفت: اگر زیرساخت برای حضور 
بانوان فراهم باشــد، حضور بانوان در ورزشــگاه ها ارزشمند 
است اما وقتی زیرساختی فراهم نباشد، حتی حضور آقایان 

نیز در چنین شرایطی به صلاح نیست.
وی بــا تاکید بر لزوم حفظ شــأن و منزلــت بانوان در 
ورزشگاه ها، اظهار کرد: حضور بانوان در سکوهای تماشاگری 
ورزشگاه ها اقدام بسیار خوبی است اما امیدوارم آغاز حضور 
بانوان تماشاگر فوتبال در ورزشگاه ها موجب خدشه دار شدن 
شأن آن ها نشــود؛ متاسفانه سیســتم های ورود و خروج، 
امکانات و خدمات رفاهی موجود در ورزشــگاه ها هیچ کدام 

قابل قبول نیست.
رئیس فراکســیون ورزش و جوانان مجلس با بیان اینکه 
»در برخی از ورزشگاه ها شرایط حتی برای حضور آقایان نیز 
فراهم نیست«، تاکید کرد: وزارت ورزش باید در این زمینه 
ورود و حتمــاً برنامه ریزی کند تا تمام امکانات رفاهی برای 

بانوان و آقایان در ورزشگاه ها فراهم شود.
با این همه، حرفهای حمیدرضــا ترقی از اعضای حزب 
موتلفه عجیب بود که در توئیتی با اشاره به بعضی عکس های 
منتشره از وزرشگاه ها نوشت:  این نوع سوء استفاده، از اجازه 
حضور بانوان در استادیوم ورزشی با حضور مردان، نشان داد 
که عده ای زنان ظرفیــت اخلاقی کافی برای رفتن به این 

محیط های هیجانی را ندارند.
این انتقاد ترقی در حالی است که افرادی چون آیت الله 

علم الهدی هنوز واکنشی به این موضوع نشان نداده اند!

واکنش اهالی سیاست به حضور زنان در ورزشگاه ادامه دارد

از »ابراز امیدواری برای تداوم حضور« تا »انتقاد از بی ظرفیتی زنان«!

رئیس سازمان بازرسی کل کشور در جمع بازرسان امور 
نفت ســازمان بازرسی از آن ها خواســت با شناسایی دقیق 
بسترهای فساد، انجام آســیب شناسایی های لازم، ورود به 
موقع و پرهیز از سیاســی کاری، دســت صاحبان نفوذ را از 

حوزه نفت، گاز و پتروشیمی کوتاه کنند.
به گزارش سازمان بازرسی کل کشور، ذبیح الله خدائیان 
در ادامه سلسله نشست های خود با بازرسان سازمان بازرسی 
پیرامون اجرای برنامه های مســئله محور، روز گذشته )13 

شهریورماه( جلسه ای را با بازرسان امور نفت برگزار کرد.
خداییان رئیس ســازمان بازرســی کل کشــور از حوزه 
نفت به عنوان یکی از مهمتریــن و اثرگذارترین حوزه های 
این سازمان از نظر اقتصادی یاد کرد و با اشاره به شناسایی 
گلوگاه های فســاد و مسائل مهم پیرامون موضوعات مربوط 

به نفت، تکلیف ریاســت عدلیه به ســازمان بازرسی در این 
زمینه را مورد اشــاره قرار داد و گفت: مطابق با فرمایشــات 
ریاســت محترم قوه قضائیه، معاونان و بازرســان بر احصا 
مسائل و شناسایی بســترهای تولید فساد مکلف شدند که 
این آسیب ها شناسایی و طی جلسات مشترک میان سازمان 
بازرســی، دیوان عدالت اداری و معاونت پیشگیری از وقوع 
جرم در حال بررســی جهت ارائه به ریاست محترم دستگاه 

قضایی است.
وی با اشــاره به جایگاه مهم و تاثیرگذار سازمان بازرسی 
کل کشــور مطابق با قانون اساسی و قوانین موضوعه، توجه 
بازرســان را به انجام درســت وظایف نظارتی در چارچوب 
قوانین و مقررات معطوف ساخت و از آن ها خواست خود را 
با ســلاح ایمان، تقوای الهی و تهذیب و تزکیه نفس تجهیز 

کنند.رئیس ســازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: رفتار 
یک بازرس باید قانونمدار و قاطع و به گونه ای باشد که سایه 
او در دســتگاه مربوطه احساس و پیشگیری از وقوع جرم و 

تخلف و همچنین بازدارندگی را رقم بزند.
عضو شــورای عالی قوه قضائیه با اشــاره به گستردگی 
موضوعات مرتبط با امور نفت، به برخی از آســیب های این 
حوزه از جمله قراردادها اشاره و تاکید کرد که همه بازرسان 
باید به همه قوانین و مقررات حوزه نفت، گاز و پتروشــیمی 
مسلط باشند. وی از بازرسان امور نفت خواست با تمرکز بر 
آسیب شناسی مسائل و بســترهای فسادزا، از پرداختن به 

مسائل جزیی پرهیز کنند.
خدائیان افزود: با تعریف بازرســی های مهم و تشــکیل 
پرونده های اساسی، همه جوانب یک موضوع را به طور کامل 

بررسی و ضمن توجه به نقاط قوت و ضعف مدیران، گزارش 
جامع، کامل، مستند و مستدلی را ارائه کنید.

وی با تاکید بر اینکه گزارش ها باید اثربخش باشــد و در 
نتیجه آن، فساد ریشه کن شود، بیان کرد: بازرسان سازمان 
بازرسی باید به عنوان مهمترین دستگاه نظارتی با شناسایی 
دقیق بسترهای فساد، انجام آسیب شناسایی های لازم، ورود 
به موقع و پرهیز از سیاسی کاری، دست صاحبان نفوذ را از 
حوزه نفت، گاز و پتروشیمی کوتاه کنند و مطمئن باشند که 

سازمان به طور قاطع از این بازرسان حمایت خواهد کرد.
بنابراین گزارش، در ابتدای این نشســت مصطفی علی 
اصغرپور معاون نظارت و بازرســی امور اقتصــادی به ارائه 
گزارش هایی در این حوزه پرداخت و بازرســان نیز به بیان 

نقطه نظرات خود پرداختند.

رئیس قوه قضائیه بر ضرورت تحرک بیشــتر حراست ها 
و بازرســی های درون ســازمانی و هیئت های رسیدگی به 
تخلفات اداری در دستگاه های مختلف، اشاره کرد و با تاکید 
بر اینکه بسیاری از مسائل، جرم تلقی نمی شوند بلکه در زمره 
تخلفات اداری می گنجند، گفت که انتظار و توقع آن اســت 

که حراست ها در سازمان ها بیشتر فعال شوند.
به گزارش قوه قضائیه، محســنی اژه ایطی ســخنانی در 
جلســه شــورای عالی قوه قضائیه با اشاره به اهمیت مقوله 
پیشگیری از وقوع تخلف و جرم، به آمادگی اعضای صنوف و 
فعالان اقتصادی جهت کمک به دستگاه قضا برای پیشگیری 
از وقوع تخلف و جرم اشاره کرد و این موضوع را حائز اهمیت 
دانست و بر تعامل مسئولان قضایی مربوطه و اعضای صنوف 
و فعالان اقتصادی در این زمینه در تمامی اســتان ها تاکید 

کرد.
وی همچنین بــر اهمیت بهره گیری هر چه بیشــتر از 
ظرفیت های مردمی برای رســیدگی به اختلافات و دعاوی 
حقوقی و کیفری میان اعضای صنوف و اقشــار مختلف نیز 
تاکید کرد و در همین راســتا به رئیس »مرکز توسعه حل 
اختلاف« تکلیف کرد سازوکارهای توسعه و بسط بهره گیری 
از ظرفیت هــای مردمی بــرای حل اختلافــات به صورت 
غیرقضایی را با عنایت به پیشــنهادات واصله در این زمینه 
از سوی اعضای صنوف و اقشار مختلف مورد توجه قرار دهد.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه، رئیس حوزه ریاســت قوه 
قضائیه را مکلف کرد عملیاتی شــدن مصوبات سفر استانی 
به یزد را به صورت مســتمر با تعیین نماینده ویژه پیگیری 
کند؛ وی در همین راستا با اشاره به اعتبارات تخصیص یافته 
در جریان سفر استانی هیئت عالی قضایی به یزد گفت: در 
سفرهای استانی مقیّد هستیم که به هر چه قول می دهیم و 
مربوط به قوه قضائیه است، جامه عمل بپوشانیم و یک مورد 
هم نباید باشد که ما قول داده باشیم و عملیاتی نشده باشد.

محسنی اژه ای در همین راستا، با اشاره به وجود مشکلات 
قانونی برای برخی وســایل نقلیه کــه مانع ترخیص آنها از 
گمرکات می شــود، به مســئولان ذیربط قضایی و مشخصاً 
نمایندگان قوه قضائیه در ســازمان اموال تملیکی، تکلیف 
کرد در اسرع وقت گزارشی کامل از این دست وسایل نقلیه 
ارائه کنند تا رئیس دســتگاه قضا نسبت به طرح موضوع در 
جلسات سران قوا و تعیین تکلیف این وسایل نقلیه، اقدامات 

مقتضی را به عمل آورد.
رئیــس قوه قضائیه در ادامه با اشــاره بــه اهمیت اصل 
شایسته سالاری و رفع تبعیض، اظهار کرد: مردم از تبعیض 
گلایه دارند و توقع رفع تبعیــض دارند؛ مردم از بکارگیری 
نیروهای غیرشایســته برای برخی پست ها گله مند هستند 
و اعتقــاد دارند فلان مســئول توانمنــدی و تجربه لازم را 
ندارد و مسئولیت هایی به این افراد فاقد تجریه و توانمندی 
ســپرده می شــود و نتیجه اش گرفتاری یا عقب ماندگی یا 
حتی خرابکاری می گردد؛ لذا ما در حوزه دستگاهی و ستاد 
خودمان باید نســبت به بکارگیری عناصر شایسته اهتمام 
داشته باشــیم؛ کمیسیون نقل و انتقال قضات نیز این مهم 
را مــورد توجه قرار دهد؛ همگان حرف از شایسته ســالاری 
می زنند، اما در عمل ممکن اســت شایسته سالاری محقق 

نشود. 
رئیس دستگاه قضایی در ادامه بر ضرورت تحرک بیشتر 
حراســت ها و بازرســی های درون ســازمانی و هیئت های 
رســیدگی به تخلفات اداری در دستگاه های مختلف، اشاره 
کــرد و با تاکید بر اینکه بســیاری از مســائل، جرم تلقی 
نمی شــوند بلکه در زمره تخلفات اداری می گنجند، گفت: 

انتظار و توقع آن اســت که حراست ها در سازمان ها بیشتر 
فعال شــوند؛ یکی از وظایف حراست ها، پیشگیری از برخی 
تخلفات اداری و پیگیری و گزارش موضوع تخلف است؛ وزیر 
دادگستری موضوع تحرک بیشتر حراست ها و بازرسی های 
درون ســازمانی و هیئت های رسیدگی به تخلفات اداری در 
دســتگاه های مختلف را پیگیری کند و دستگاه نظارتی قوه 
قضائیه نیز این مهــم را مورد عنایت قرار دهد و توجه کند 
که حراست ها در دســتگاه های مختلف آیا به وظایف خود 
عمل می کنند یا خیر؛ در این ز مینه قانون و مصوبه مجمع 

تشخیص مصلحت نظام موجود است. 
وی تصریح کرد: چنانچه حراست ها و بازرسی های درون 
سازمانی و هیئت های رسیدگی به تخلفات اداری به وظایف 
و مســئولیت های خود به درســتی عمل نکنند، بسیاری از 
گرفتاری ها ایجاد می شــود که به سمت قوه قضائیه و مردم 

سرازیر می گردد.
محســنی اژه ای در ادامه با اشاره به ملاقات های مردمی 
صوت گرفته از جانب مســئولان ارشــد دستگاه قضایی در 
جریان ســفر به یزد و مشــخصاً با تقدیر از حضور ۸ ساعته 
رئیس دیوان عالی کشــور در بین مردم و استماع مسائل و 
مشــکلات آنها، گفت: مردم انتظار دارند وقتی یک مسئول 
در یک اســتان، حرفی زده این حــرف عملیاتی و اجرایی 
شود؛ به همه درخواست های مردم باید توجه شود اما به این 

درخواست ها باید توجه و اهتمام ویژه شود.
در بخــش دوم جلســه شــورای عالــی قــوه قضائیه،  
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با صدور دستوراتی 
خطاب به دادستان کل کشور، بر اهمیت پیگیری مستمر و 

قاطعانه جرم سرقت و اعمال مجازات بازدارنده قانونی برای 
فرد ســارق و تضمین امنیت روانی شهروندان، تاکید کرد و 
در همین راستا به ذهنیتی که پیرامون »ماده 1۰۴ اصلاحی 
قانون مجازات اســلامی« در برخی مردم و مسئولین ایجاد 
شــده اشاره کرد و گفت: ادعا می شــود که سرقت های زیر 
۲۰ میلیون تومان قابل پیگیری نیســت؛ این ادعا، درست 
نمی باشد؛ بلکه طبق قانون مصوب مجلس شورای اسلامی 
در ســال 1399، سرقت های زیر ۲۰ میلیون تومان، آن هم 
تحت شرایطی خاص، در زمره جرائم قابل گذشت محسوب 
می شوند؛ لذا ضرورت دارد این مقوله به درستی برای همگان 
تبیین گردد تا اینگونه تصور نشــود که سرقت های زیر ۲۰ 

میلیون تومان قابلیت پیگیری ندارند.
خداییان رئیس سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه 
این سازمان در راستای شناسایی گلوگاه های فساد و انسداد 
آنها، با رشد پدیده واســطه گری و اشتغال کاذب در برخی 
شهرداری ها مواجه شده است، اظهار کرد: طی شناسایی های 
به عمل آمده مشخص گردید که پیمانکاری ها و خدمات در 
برخی کلان شهرها ، بدون برگزاری مناقصه به شرکت های 
خاص وابسته به شهرداری یا ســازمان همیاری شهرداری 
واگذار می شــدند و این شرکت ها نیز بدون آنکه کار خاصی 
انجام دهنــد، صرفا درصدی از قــرارداد را دریافت کرده و 
سپس آن را به شرکت های مدنظر خود به صورت پیمانکاری 
واگذار می کردند؛ این روند عــلاوه بر ایجاد رانت ، موجبات 

بالارفتن هزینه های شهرداری را نیز فراهم می کرد.
وی افــزود: پس از شناســایی و اعلام ایــن موضوع به 
شهرداریهای کشور، خوشبختانه شــهردار تهران، بلافاصله 
طی دستوری، انعقاد اینگونه قراردادها در شهرداری پایتخت 
را ممنوع اعلام کرد؛ ســازمان بازرســی همچنین موضوع 
مذکور را به وزارت کشور اعلام کرد تا گلوگاه فساد در سراسر 

کشور مسدود شود.

فرمانده کل ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی گفت: 
حضور رژیم های بیگانه در منطقه قابل تحمل نیست، رژیم 
صهیونیستی مانند یک درخت بی ریشه است که توان اداره 

خود را هم ندارد.
سردار حسین سلامی در مراسم الحاق شناورهای جدید 
به نیروی دریایی ســپاه در بندرعباس افزود:  قلمرو امنیت 
ملی جمهوری اســلامی ایران تا آنجایی است که منافع ما 

امتداد دارد.
وی با بیان اینکه پیام حضور ما در آب های بین المللی 

امنیت، آرامش و برادری با کشــورهای همســایه اســت، 
تصریح کرد: حضور رژیم های بیگانه در منطقه قابل تحمل 
نیست، رژیم صهیونیستی مانند یک درخت بی ریشه است 

که توان اداره خود را هم ندارد.
سردار ســلامی با اشــاره به اینکه در نظام های جهانی 

جایی برای قدرت هــای ضعیف وجود ندارد و راهی به جز 
قوی شــدن در همه زمینه ها نیســت، اضافه کرد: دشمن 
همه تلاش خود را بکار گرفته تا جمهوری اســلامی ایران 
را گرفتار تحریم های اقتصادی، سیاسی، نظامی و رسانه ای 
کنــد، اما با همه این دشــمنی ها امروز در دنیا ســر بلند 

هستیم. فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی بیان 
کرد:جمهوری اســلامی ایران امروز بــه عنوان یک قدرت 
سیاسی در ســطح جهان و منطقه شناخته می شود و این 

قدرت قابل انکار نیست.
ویبا اشــاره به اینکه انقلاب اســلامی تنهــا عامل فرار 
دشــمنان است، گفت: بدون گســترش قدرت نمی توانیم 
امنیــت ملی خــود را تامین کنیم. جنــگ، ناامنی و قتل 
نتیجه سیاست های خصمانه دشمنان در کشورهای عراق، 

سوریه و یمن است.

رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضائیه گفت: سالانه 
حدود 1۰۸ هزار پرونده مربوط به تخلیه ملک در شوراهای 
حل اختلاف تشــکیل می شود که از مجموع این پرونده ها 

حدود ۲۰ درصد منجر به صدور حکم تخلیه شده است.
به گزارش قوه قضائیه،  هادی صادقی در پاسخ به سوالی 
پیرامون تعداد پرونده های مربوط به تخلیه اماکن مسکونی 
گفت: در سه ســال اخیر، پرونده های مربوط به اجاره بها و 
تخلیه اماکن مسکونی وضع اســتثنایی و خاص داشت. دو 
سال با مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا و اخیراً هم با مصوبه 

جلسه اقتصادی سران قوا این پرونده ها وضعیت خاصی پیدا 
کرد.

وی افزود: این مصوبات در راستای حمایت از مستأجران 
و اقشــار آسیب پذیر تصویب شده است و بنای این مصوبات 
بر این است که تا جای ممکن از آنها حمایت شود، خانه های 

مسکونی تخلیه نشود و سقف اجاره بها مبلغ معینی باشد.
صادقی با اشاره به مصوبه مربوط به تعیین سقف افزایش 
اجاره بها در تهران و شهرستان ها گفت: میزان افزایش اجاره 
بها در شهر تهران ۲۵ درصد و در سایر شهرها ۲۰ درصد در 

نظر گرفته شده است. این سه مصوبه مقدم بر قوانین عادی و 
جاری است و این مصوبات هر سال به شوراهای حل اختلاف 
سراســر کشور ابلاغ شده است و شوراها نیز این مصوبات را 

عمل کردند.
رئیس مرکز توســعه حل اختلاف کشور ادامه داد: طبق 
این مصوبات، اصل بر این است که حکم تخلیه صادر نشود 
مگر اینکه استثناهایی وجود داشته باشد. استثنائات امسال 
شش مورد است و اگر یکی از موارد هم وجود داشته باشد، 

حکم تخلیه صادر می شود.

وی افزود: بررسی ها حاکی از آن است که شوراهای حل 
اختلاف در این زمینه دقت نظر داشتند و قضات شوراها در 
اغلب موارد درســت عمل کرده اند و طبق آمار سالانه حدود 
1۰۸ هزار پرونده مربوط به تخلیه ملک در شــوراهای حل 
اختلاف تشکیل می شود که از مجموع این پرونده ها حدود 

۲۰ درصد منجر به صدور حکم تخلیه شده است.
صادقــی تصریح کرد: حدود نیمــی از آنها نیز به صلح و 
سازش و توافق طرفین ختم شده و این آمار ارزنده است زیرا 

با رضایت دو طرف حاصل شده است.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور در جمع بازرسان امور نفت:

بازرسان دست صاحبان نفوذ را از حوزه نفت، گاز و پتروشیمی کوتاه کنند

رئیس قوه قضائیه مطرح کرد

بسیاری مسائل جرم نیستند، تخلفات اداری اند

فرمانده کل سپاه پاسداران:

حضور رژیم های بیگانه در منطقه قابل تحمل نیست

رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضائیه:

۲۰ درصد پرونده های تخلیه ملک منجر به صدور حکم تخلیه شد

روایت فخرالسادات محتشمی پور از ملاقات با همسرش
همســر مصطفی تاج زاده یک روز پــس از دیدار خود با رئیس قوه قضائیه که 
به موضوع بازداشت همسرش اختصاص داشت، از ملاقات امروز خود با تاج زاده و 

آمادگی وی برای نوشتن لایحه دفاعیه خبر داد.
به گزارش ایسنا، فخرالسادات محتشمی پور در توییتر نوشت: امروز یک ملاقات 
خانوادگی خوب داشتیم با همسرجان چقدر خوب است که همیشه خبرها خوب 
باشــد حال عمومی اش خوب، روزه داری ادامه دارد. آماده نوشــتن لایحه دفاعیه 
است. قرار اســت این هفته برای سی تی آنژیو ببرند بقیة الله. امیدوارم مدارک را 

برای دیدن پزشک خودشان هم بدهند.
مصطفی تاج زاده از هفدهم تیر ماه تاکنون در بازداشت به سر می برد، بیست و 
دوم مرداد ماه گذشته جلسه رسیدگی به اتهامات او با سه عنوان اتهامی از جمله 
اجتمــاع و تبانی علیه امنیت ملــی و فعالیت تبلیغی علیه نظام، با ذکر مصادیقی 
پیرامون هرکدام از این عناوین اتهامی در شعبه 1۵ دادگاه انقلاب اسلامی برگزار 
شد که در این جلسه پس از تفهیم اتهام وی و امتناع اش  از پاسخگویی به سوالات 
قاضی و استفاده از  فرصت دفاع آخر، ختم رسیدگی اعلام شد تا در مهلت قانونی 

قاضی نسبت به صدور رای اقدام کند.
 همچنین اعلام شده بود که وکیل تاج زاده که پیش از این نیز در پرونده های 
دیگر تاجزاده وکالت او را برعهده داشــت برای قبول وکالت متهم به بازداشــتگاه 
اوین مراجعه کرد که پس از ملاقات با تاجزاده با مخالفت وی برای انجام وکالتش 

مواجه شد.
روز یک شــنبه همسر تاج زاده در توییتر از دیدار خودش با رئیس قوه قضائیه 

خبر داده بود.

قوه قضائیه اعلام کرد
صدور حکم اعدام »زهرا صدیقی« 

و »الهام چوبدار« به اتهام افساد فی الارض
مرکز رسانه قوه قضائیه می گوید دادگاه انقلاب اسلامی ارومیه، زهرا صدیقی و 

الهام چوبدار را به اتهام »افساد فی الارض« به اعدام محکوم کرده است.
به گزارش ایســنا، مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد: »طی روزهای گذشته 
خبری مبنــی بر صدور حکم اعدام برای زهرا صدیقــی و الهام چوبدار در فضای 

مجازی منتشر شده و جوسازی های زیادی در این رابطه صورت گرفته است.
پیگیری های مرکز رسانه قوه قضائیه نشان می دهد دادگاه انقلاب اسلامی ارومیه 

افراد نامبرده را به اتهام افساد فی الارض به اعدام محکوم کرده است.
برخلاف اخبار منتشر شــده در فضای مجازی و جوسازی های صورت گرفته، 
حــوزه فعالیت و اتهامات این افراد فریب و قاچاق زنان و دختران جوان به یکی از 
کشــورهای منطقه با امید و آموزش، وعده اشتغال و سوء استفاده از آنها بوده که 
در مواردی، منجر به خودکشــی چندین نفر از این دختران شده است. بر اساس 
مستندات پرونده، قاچاق دختران توسط این باند تنها منحصر به استان آذربایجان 

غربی نبوده و این باند اقدام به فریب و قاچاق دختران از سراسر کشور کرده اند.«

موافقت یا مخالفت با وزیر پیشنهادی کار بعد از ارائه 
برنامه های او خواهد بود

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی معتقد است 
که فعلا در رابطه با موافقت یا مخالفت با وزیر پیشنهادی کار نمی توان اظهار نظر 
کرد، چراکه کمیسیون اجتماعی یک سری مسائل و مطالباتی از بابت تعامل وزیر 
پیشنهادی با مجلس دارد که پس از ارائه برنامه های ایشان می توان گفت که موافق 

یا مخالف هستیم.
حسین حاتمی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به معرفی محمدهادی زاهدی وفا 
به عنوان وزیر پیشــنهادی تعاون، کار و رفاه اجتماعی به مجلس درباره اینکه نظر 
مجلس نسبت به این وزیر پیشنهادی چیست؟ بیان کرد: الان نمی توان گفت موافق 
یا مخالفیم، بلکه ایشان باید به کمیسیون آمده و برنامه هایش را ارائه دهد و اعضای 
کمیسیون نیز برنامه های او را بشنوند و بعد دیدگاه خود را اعلام می کنیم و ایشان 
نیز دفاعیات خود را انجام می دهند و پس از این مراحل به اجماع کمیســیونی در 

باب مخالفت یا موافقت خواهیم رسید.
این عضو کمیســیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه وزیر پیشنهادی کار باید 
اعضای کمیســیون را قانع کند، تصریح کرد: کمیسیون یک سری مسائل و »انِ 
قُلت هایی« دارد و یک سری مطالباتی از بابت تعامل ایشان با مجلس دارد که برای 
کمیسیون اجتماعی باید شفاف سازی کنند و پس از آن می توان گفت که موافق 
ایشان هستیم یا مخالف. نماینده مردم کلیبر در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
بیان موافقت یا مخالفت بعد از ارائه دیدگاه ها، برنامه ها و جمع بندی کمیســیونی 
به روش اجماع خواهد بود، چون هنوز آن جمع بندی اتفاق نیفتاده اســت، اظهار 
نظر به آن شکل مقرون به واقعیت نخواهد بود که بگوییم موافق یا مخالف هستیم. 
حاتمی در پایان تصریح کرد: سرپرســتی وزارت یک بحث اســت و اینکه کسی 
بخواهد وزیر شود موضوع متفاوتی است. معمولا سرپرست برنامه ارائه نمی دهد و 
سرپرستی نهایتا اداره موقت ساختاری با حفظ وضع موجود است و نه چشم انداز 
دارد و نه برنامه و در واقع یک نوع دوره گذر است، بنابراین درباره دوران سرپرستی 

و وزارت نمی توان مقایسه تطبیقی و جدی انجام داد.

دولت قیمت اینترنت را کاهش دهد
رئیس فراکســیون مستقلین مجلس شورای اســلامی گفت که انتظار می رود 
دولت درباره زیرســاخت ها و افزایش پهنای باند و تســهیل دسترســی و کاهش 
قیمت های تمام شــده اینترنت اقدامات جدی انجــام دهد. غلامرضا نوری قزلجه 
در گفت وگو با ایسنا با اشاره به کاهش سرعت اینترنت و افزایش قیمت بسته های 
اینترنتی اظهار کرد: با توجه به پیشــرفت در حوزه تکنولوژی و IT انتظار مردم و 
کاربران این است که حداقل ماهانه و به صورت فصلی شاهد بهبود در ارائه خدمات 
در حوزه اینترنت باشند اما عملا آنچه کاربران تجربه می کنند طی شدن یک مسیر 
برعکس است. وی با بیان این که مردم از کندی سرعت اینترنت گلایه دارند، ادامه 
داد: سرعت اینترنت پایین آمده، دسترسی ها سخت تر شده و در عین حال قیمت ها 
هم افزایش پیدا کرده است حال این که انتظار می رود با توجه به تیراژ بالای روزانه 
اســتفاده کاربران و پیشرفت تکنولوژی با کاهش هزینه استفاده از اینترنت مواجه 
باشــیم نه این که کماکان افزایش قیمت را در این حوزه ببینیم. نوری اضافه کرد: 
نه تنها تسهیل در دسترسی ها در حوزه فضای مجازی و سایت ها را شاهد نیستیم 
که ما هم به عنوان یــک کاربر این وضعیت را لمس می کنیم که قیمت اینترنت 
افزایش یافته و دسترســی ها هم سخت تر شده است. انتظار می رود با گذشت یک 
سال از عمر دولت سیزدهم، دولت زیرساخت ها را ارتقاء داده و با افزایش پهنای باند 
و تســهیل دسترسی ها شاهد کاهش قیمت های تمام شده و انجام اقدامات جدی 

باشیم نه این که برعکس کیفیت استفاده از اینترنت و سرعت پایین آید. 

اخبار کوتاه

باقی مختص ذات اوست
و اوســت که از ذات خود در کالبد انســان دمید و چه انگشت شمارند آنان که 
امانت دار خوبی برای آن ذات مقدس بودند و به حق ســید قادر لاهوتی در شمار 

آنان است.
تورق کتاب زندگی دکتر سید قادر لاهوتی

برای اهل خرد و دانش و سیاست به مثابه کلاس درسی از ایستادگی بر اندیشه، 
صداقت در گفتار و کردار، و صبر بر ناملایمات روزگار است. 

بی گمان یکی از صفات بارز انســان های بزرگ، مقدم دانستن خویشان فکری بر 
مقربان خونیســت، همان خصلتی که موجب شده اســت دوستداران آن استاد 
گرانبها در گوشه گوشه این پهنه جغرافیایی خود را حتی همپای فرزندان ایشان 

صاحب غم بدانند.
و چه زیبا گفت سهراب که »مرگ گاهی ریحان می چیند«

و این دومین تابستان متوالیست که ما داغدار عزیزی می شویم 
پارسال علی خواجوی و امسال قادر لاهوتی

خواجــه سیاســت و ادب و اخلاق امروز میزبان یار دیرینه خود ســیدی از تبار 
لاهوتیان است، و ما مصیبت کش فقدان این بزرگان.

مردم شــریف و اهالی ادب و درستی که در غم از دست دادن مرحوم سید قادر 
لاهوتی خود را عزادار می دانید، ما را در غم خود شــریک بدانید. از خدای منان 
برای همه دوســت داران آن مرحوم صبر طلب می کنیم و برای اســتاد فقید علو 

درجات را از خدای بزرگ مسألت داریم. 
و امیدواریم امانت دار خوبی برای میراث آن عزیز سفرکرده باشیم.

آن  فرو ریخته گل های پریشان  در باد 
کز میِ جامِ شهادت همه مدهوشان  اند 

نامشان زمزمه نیمه  شب مِستان باد
تا  نگویند که از یاد  فراموشان اند ...  

حزب مردم سالاری  استان کهگیلویه و بویراحمد


